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Protokół Nr VIII/11 

z VIII nadzwyczajnej sesji Rady Gminy w Dziemianach 

odbytej w dniu  25 maja  2011 r. 

 

Rozpoczęcie obrad - godz. 1400. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokółu. 

Ponadto w obradach sesji uczestniczyli zaproszeni goście (lista obecności w załączeniu nr 2). 

 

Przewodniczący obrad – Krzysztof Rolbiecki  

Protokolant – Elżbieta Jenta 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe. 

2. Interpelacje radnych. 

3. Informacja o pracy organów gminy. 

4. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Gminy Dziemiany w sprawie:   

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej, 

b) zmiany budżetu gminy na 2011 r., 

c) zaciągnięcia kredytu na zadanie: „ Modernizacja dróg gminnych : ulica Jana 

Pawła II, ulica Robotnicza, ulica Kościuszki w miejscowości Dziemiany oraz 

Fitowo Dolne i Górne w miejscowości Kalisz.” 

d) trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Gminy Dziemiany, 

szczegółowości projektu budżetu oraz materiałów informacyjnych 

towarzyszących projektowi uchwały budżetowej. 

e) określenia zasad podawania do publicznej wiadomości wykazu osób prawnych 

i fizycznych oraz jednostek organizacyjnych nieposiadających osobowości 

prawnej, którym w zakresie podatków lub opłat udzielono ulg, odroczeń, 

umorzeń lub rozłożono spłatę na raty oraz którym udzielono pomocy 

publicznej, 

f) wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie działek  gruntu położonych                           

w  Kaliszu, oznaczonych w ewidencji gruntów i budynków numerami 356/3                 

o pow. 0,1076 ha oraz 356/19 o powierzchni 0,3313 ha, z przeznaczeniem pod 

drogę,      
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g) określenia wykazu kąpielisk na rok 2011 na terenie gminy Dziemiany. 

h) uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na 

2011 r. 

i) warunków funkcjonowania oraz trybu i sposobu powoływania i odwoływania 

członków Zespołu Interdyscyplinarnego w gminie Dziemiany.  

5. Przygotowanie gminy do sezonu turystycznego. 

6. Odpowiedzi na interpelacje radnych z obecnej i poprzedniej zwyczajnej sesji Rady 

Gminy. 

7. Wolne wnioski. 

8. Zakończenie obrad 

     
Ad.1 Sprawy regulaminowe 

Obrady VIII zwyczajnej sesji Rady Gminy w Dziemianach otworzył Przewodniczący Rady 

Gminy – p. Krzysztof Rolbiecki witając zgromadzonych Radnych oraz gości . 

Przewodniczący na podstawie listy obecności stwierdził, iż w obradach na 15 radnych 

uczestniczy 13 radnych  i sesja jest prawomocna do przeprowadzenia obrad i podejmowania 

uchwał. 

Następnie Przewodniczący zwrócił się o zgłaszanie uwag do zaproponowanego porządku 

obrad.  

Radny P.Męczykowski – złożył prośbę aby  w pkt. 3 Przewodniczący Komisji Stałych 

przedstawili  informacje o pracy komisji, którym przewodniczą. 

Radny K.Rekowski – złożył wniosek aby uchwałę w sprawie kredytu podjąć przed uchwałą w 

sprawie zmiany w budżecie. 

Skarbnik Gminy – Anna Kryzel udzieliła odpowiedzi, iż w pierwszej kolejności musi być 

zaplanowany kredyt w budżecie, a następnie można podjąć uchwałę o zaciągnięciu kredytu.  

Radny St. Kaszubowski – przekazał, iż wszyscy Radni otrzymali pismo z Warszawy 

podpisane przez prezesa Prawa i Sprawiedliwości w spawie Uchwały Rady Gminy w sprawie 

uznania rolnictwa za priorytet polskiej prezydencji w Unii Europejskiej i wyrównania dopłat 

rolniczych dla Polski, w związku z tym radny złożył zapytanie do Przewodniczącego Rady 

Gminy czy projekt uchwały zostanie zgłoszony na obrady sesji dzisiejszej bądź następnej. 

Przewodniczący Rady Gminy – poinformował, iż pismo to było kierowane imiennie do 

radnych i nie będzie wprowadzał projektu tej uchwały na obrady sesji. 

Propozycji do zmiany  porządku obrad -  brak.  
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Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek obrad. W wyniku przeprowadzonego 

głosowania porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  

Przewodniczący zwrócił się o zgłaszanie uwag do protokołu z VI  sesji Rady Gminy. 

Uwag do protokołu nie zgłoszono, na podstawie czego Przewodniczący stwierdził, iż protokół 

został przyjęty drogą aklamacji. 

Przewodniczący zwrócił się o zgłaszanie uwag do protokołu z VII sesji Rady Gminy. 

Uwag do protokołu nie zgłoszono, na podstawie czego Przewodniczący stwierdził, iż protokół 

został przyjęty drogą aklamacji. 

 

Ad.2 Interpelacje radnych. 

Radny K. Rekowski złożył zapytanie : 

�  czy zostały przeprowadzone rozmowy z dyrektorem dróg wojewódzkich na temat 

remontu drogi  w Kaliszu. 

� na jakim etapie jest budowa boiska sportowo – rekreacyjnego przy szkole 

podstawowej w Kaliszu. 

Radna C. Hiller złożył zapytanie : 

� czy jest zaplanowane oświetlenie w miejscowości Dębina, 

Radny B.Synak  złożył interpelacje : 

� na osiedlu przy posesji Pana Dziemińskiego w pasie drogi wojewódzkiej znajdują się 

dwie topole, które zagrażają bezpieczeństwu należy je wyciąć.  

Radny T.Radomski złożył interpelacje : 

� aby dokonać  złapania dwóch bezpańskich psów na ulicy Leśnej, 

� złożył zapytanie co się dzieje z naszym przedszkolem. 

 

Ad.3 Informacja o pracy organów gminy.  

Przewodniczący Rady Gminy – Krzysztof Rolbiecki, uczestniczył w okresie między sesjami 

w święcie szkoły w ZKiW w Dziemianach jak również 13 maja  uczestniczył w spotkaniu 

zaprzyjaźnionych gmin, organizacji. Uczestniczył również w Środowiskowym Domu 

Samopomocy  w Trzebuniu w uroczystości Dnia Dziecka i Matki. Przewodniczący Rady 

Gminy poinformował, iż do  Rady Gminy wpłynęły dwa pisma w sprawie skargi Pani             

M. Janta w sprawie  realizacji rozstrzygniętego przetargu „Co powiesz na rybkę” oraz  pismo  

złożone przez właścicieli domków letniskowych w Piechowicach w sprawie uregulowań 

gruntowych. Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do Wójta Gminy o udzielenie 
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informacji nt.  podjętych działań w sprawie  w/w pism. Do biura Rady wpłynął również  apel 

od p P. Laska. 

 

 

Wójt Gminy  – udzielił wyjaśnienia w sprawie zgłoszonej skargi na przeprowadzony przetarg 

przez Panią M. Janta. Przekazał, iż dokonał wyjaśnień w tej sprawie, dokonał kontroli w jaki 

sposób w szkole przebiega  realizacja  projektu. Przeprowadzono także  rozmowę                             

z wykonawcą projektu w jaki sposób będzie przeprowadzona degustacja posiłków.                           

Z uzyskanej informacji od dyrektorów szkół,  nauczycieli, dzieci oraz rodziców wynika, że 

nikt nie ma zastrzeżeń, uwag do formy realizacji przetargu. Wójt poinformował, iż do firmy 

realizującej przetarg gmina zwróciła się z prośbą o wyjaśnienie uwag  zawartych w piśmie, 

firma w pełni udzieliła odpowiedzi. Gmina wystąpiła o zajęcie stanowiska w w/w sprawie do 

Stacji Sanitarno Epidemiologicznej w Kościerzynie, która to  zwróciła się do Stacji Sanitarno 

Epidemiologicznej w Malborku ze względu na właściwość miejscową i z uzyskanej 

odpowiedzi wynikało, że firma spełnia wszystkie normy.. W w/w sprawie odbyła się  także 

kontrola z ARiMR w Gdyni, która nie zgłosiła zastrzeżeń co do realizacji przetargu.  

Wójt poinformował, iż : 

� trwają  końcowe prace dotyczące  projektu  kanalizacji dla miejscowości Raduń, który 

jest realizowany w ramach PROW, 

� trwa przygotowanie dokumentacji do złożenia projektu na kanalizację w Kaliszu, 

�  w przyszłym tygodniu zostaną podpisane umowy z Urzędem Marszałkowskim na 

realizację projektu budowy boisk sportowo – rekreacyjnych w miejscowości 

Piechowice oraz Trzebuń oraz boisko sportowe w Kaliszu (odpowiedź na złożoną 

interpelacje radnego K. Rekowskiego). 

� odbyły się trzy spotkania dotyczące realizacji projektu „Internet szerokopasmowy”, 

gdzie uzgodniono, że teren naszej gminy do końca lipca nie będzie miał tzw. białych 

plam, prędkość wyjściowa będzie 1 GB, cena zamontowania Reutera 24 zł.  

� uczestniczył  w obchodach roku lasów Pomorza,  

� uczestniczył w obchodach święta szkoły, 

�  uczestniczył w Walnym Zebraniu LGR w Charzykowach, 

� podpisano 5 umów notarialnych  (jedna na sprzedaż działki w Piechowicach, 

pozostałe związane z uregulowaniem własności dróg w rejonie Tomaszowa), 

� uzgodniono zasady odpłatności funkcjonowania  oświetlenia z Zakładem Oświetleń 

Energia w Sopocie, ( warunki były negocjowane wspólnie z Wójtem Gminy Lipusz),  
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� odbyło się spotkanie z brokerem, który przedstawi propozycje ubezpieczenia mienia 

gminnego, 

� odbyły się zawody strażackie w miejscowości  Piechowice, 

� wystosował pismo w sprawie zgłoszonego Apelu przez Pana Piotra Laskę do Pana 

Mirona Mironowicza – Dyrektor Dróg Wojewódzkich w Gdańsku, o sytuacji drogi 

235, która stwarza zagrożenie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił, o przedstawienie przez Przewodniczących Komisji 

Stałych informacji o pracy komisji. 

 

Radna C. Hiller – Przewodnicząca Komisji Służb Publicznych poinformowała, iż w okresie 

między sesjami odbyło się  1 posiedzenie, którego tematem były sprawy bieżące oraz 

zapoznano się ze stanem bezpieczeństwa na terenie gminy. Gośćmi posiedzenia komisji byli 

Pan W. Szyszka oraz Pan M. Zabrocki. Radna poinformowała, iż stanowisko komendanta 

policji od 1 maja objął aspirant sztabowy Roman Weber, natomiast dotychczasowy 

komendant policji otrzymał awans na stanowisko naczelnika wydziału kryminalnego                      

w Kościerzynie. Radna przekazała, iż na posiedzeniu komisji złożono wniosek, aby sołtysi na 

zebrania wiejskie zapraszali dzielnicowego, którym jest  Grzegorz Konopa.  

Radny Czesław Kierzk – Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu poinformował, iż 

w okresie między sesjami odbyły się dwa posiedzenia komisji, na których została poruszona 

tematyka  Realizacji Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 

2010 r. Zapoznano się z informacją o pozyskiwaniu przez Gminę pozabudżetowych środków 

finansowych. Dokonano oceny budżetu za 2010 rok  oraz opiniowano projekty uchwał na 

dzisiejszą sesje Rady Gminy. Opinia komisji do projektów uchwał jest pozytywna. 

Radny M. Zabrocki – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, iż w okresie 

między sesjami odbyły się dwa posiedzenia na pierwszym posiedzeniu przeprowadzono dwie 

kontrole pierwsza dotyczyła zastosowań zwolnień z podatku rolnego, od nieruchomości                    

i środków transportu oraz zasadności zastosowania tych umorzeń druga dotyczyła dotacji 

udzielonych z budżetu Gminy na działalność wybranych  organizacji i stowarzyszeń 

działających na terenie Gminy w roku 2010. Protokoły z kontroli znajdują się w dokumentacji 

komisji rewizyjnej w biurze Rady Gminy i są dostępne na ogólnych zasadach. Natomiast 

drugie posiedzenie komisji poświęcono opiniowaniu budżetu gminy za 2010 rok gdzie 

dokonano analizy budżetu za 2010 rok, wydano opinie o wykonaniu budżetu i przygotowano 

wszystkie niezbędne dokumenty do przekazania do RIO w celu zaopiniowania. 
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Radna J. Turzyńska – Przewodnicząca Komisji Kultury, Sportu i Promocji poinformowała,  iż 

ostatnie posiedzenie komisji odbyło się  4 maja 2011 roku gdzie dokonano analizy 

możliwości rozwoju dyscyplin i wydarzeń sportowych w oparciu o istniejącą bazę, 

przedstawiono projekt regulaminu przyznawania osobowości roku jak również przedstawiono 

projekt dwujęzycznych polsko – kaszubskich tablic miejscowości. Radna poinformowała, iż 

jest nowy program przyznawania mieszkańców Dziemian do przynależności kaszubskiej oraz 

używania j. kaszubskiego. J. Turzyńska przekazała, iż w okresie między sesjami odbyła się 

prezentacja Zrzeszenia Kaszubsko Pomorskiego w gimnazjum w Dziemianach oraz w Kaliszu 

przez Pana Grzędzickiego. 10 maja odbyła się reaktywacja oddziału Zrzeszenia Kaszubsko 

Pomorskiego w Dziemianach. Radna przekazała, iż trwa przygotowanie do utworzenia Mszy 

Świętej w języku kaszubskim. Trwają przygotowania w Chacie Kaszubskiej do utworzenia 

elektronicznego spisu powszechnego. Odbyło się spotkanie z nauczycielami kultury fizycznej 

gdzie poruszono tematykę utworzenia klubów sportowych. Radna przekazała, iż Pan                     

D. Turzyński pozyskał sponsorów na zakup stroi sportowych dla sportowców z miejscowości 

Kalisza. Radna przekazała, iż następne posiedzenie komisji planowane jest na 6 czerwca 2011 

roku o godz. 15: 00 w Chacie Kaszubskiej. 

W tym punkcie do obrad sesji dołączył Radny Andrzej Nakielski od tej chwili w sesji 

uczestniczyło 14 radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 10 min. przerwy. 

Po przerwie przystąpiono do omawiania kolejnego pkt. obrad. 

 

Ad. 3   Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Gminy Dziemiany  w sprawie: 

 

a) zmiany wieloletniej prognozy finansowej  dla Gminy Dziemiany na lata                       

2011 – 2016 , 

 

Skarbnik Gminy – przekazała, iż jest nowy wzór Wieloletniej Prognozy Finansowej jest to 

wydruk z programu który jest przekazywany do RIO w celu zaopiniowania. Skarbnik 

przekazała, iż w objaśnieniach wskazano ulice które będą modernizowane.  

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Wójt Gminy – poinformował, iż przy wskazaniu ulic do modernizacji jest dopisane  

Piechowice – centrum. 

Skarbnik Gminy – przekazała, iż w programie bestia jest tylko 1 załącznik. 
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Radny Cz. Kierzk – zaapelował, aby do dyskusji przystąpić przy omawianiu zmiany                               

w budżecie gminy na 2011 rok. 

Radny K.Rekowski – przekazał, iż będzie upierał się aby została dokonana modernizacja 

ulicy Kaszubskiej w Kaliszu.  

Wójt Gminy – przekazał, iż przedstawił w uzasadnieniu Piechowice – centrum, ponieważ są 

już gotowe kosztorysy. Wójt przekazał, iż jeżeli chodzi o kolejne drogi można umówić się że 

po pierwszej transzy wróci się do sprawy. Z programu odnowy gruntów rolnych będzie 

wykonywany remont drogi w Trzebuniu. 

Radny St. Kaszubowski – złożył zapytanie jaka jest wycena  modernizacji drogi na Fitowo 

Górne i Dolne. 

Wójt Gminy – udzielił odpowiedzi, iż kwota kosztorysowa wynosi 334 tys. zł na Fitowo 

Dolne oraz Górne. 

Radny St. Kaszubowski – przekazał, iż na posiedzeniu komisji IiB było solidarnie podzielone, 

iż inwestycje drogowe będą dzielone w ten sposób, iż  dwie części środków finansowych 

zostaną przekazane na realizację dróg w  Dziemianach, i jedna część na Kalisz. Natomiast 

teraz wygląda ta sprawa inaczej. 

Wójt Gminy – poinformował, iż z logiki wynikało skomunikowanie ulicy Jana Pawła II                   

z szosą Chojnicką co na początku nie było założone, stąd wynika dodatkowe zadanie. Wójt 

poinformował, iż Radny M. Zabrocki przygotował plan modernizacji dróg. 

Rady Cz. Kierzk – przekazał, iż sprawa kwoty była poruszona na posiedzeniu ostatniej 

Komisji IiB, natomiast wcześniej była mowa że remont dróg będzie dokonywany przez okres 

całej kadencji. Radny przekazał, iż jest za tym aby ulica Kaszubska była także 

modernizowana. 

Radny P.Męczykowski – przekazał, iż jest nowa treść uchwały w sprawie zaciągnięcia 

kredytu na zadanie „Modernizacja dróg gminnych” . Radny w tym miejscu złożył wniosek 

mieszkańców ulicy Łąkowej o remont drogi do 2012 roku. 

Wójt Gminy – udzielił odpowiedzi, iż przy uzasadnieniu projektu uchwały musi być 

wskazane na co gmina zaciąga kredyt.  

Radna E. Szulta – złożyła zapytanie od kogo zależy realizacja  modernizacji dróg.  

Wójt Gminy – udzielił odpowiedzi, iż chce aby od Radnych Gminy. 

Rady Cz. Kierzk – złożył zapytanie czy na modernizację drogi w Piechowicach jest szansa 

uzyskania środków finansowych z LGR- u. 

Wójt Gminy – udzielił odpowiedzi, iż prawdopodobnie tak ale są to małe środki finansowe. 
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Przewodniczący Rady Gminy – przekazał, iż na posiedzeniu Komisji IiB została ustalona 

kolejność modernizacji dróg, jeżeli zostaną środki finansowe to zostaną realizowane kolejne 

drogi. 

Radny A. Nakielski – złożył zapytanie czy na Fitowo Górne i Dolne są doprowadzone ciągi 

wodociągowe i kanalizacyjne, jeżeli nie to jak będzie wyglądała  sytuacja z demontażem.  

Radny St. Kaszubowski – udzielił odpowiedzi, iż przy budowie ciągów kanalizacyjnych 

należy to do firmy realizującej zadanie. 

Radny K. Pokrzywiński – poinformował, iż przez okres sześciu miesięcy była 

przeprowadzana dyskusja na temat modernizacji dróg  na terenie naszej gminy. 

Radny K. Rekowski – złożył wniosek o dopisanie ulicy Kaszubskiej do modernizacji dróg.  

Rany M. Zabrocki – zwrócił się do radnych z miejscowości Kalisz, przekazał, iż  nie są 

radnymi pierwszą kadencje  natomiast teraz gdy obecna Rada podjęła wspólnie z Panem 

Wójtem zadania budowy dróg to radni z Kalisza na chwilę obecną utrudniają. 

Radny Cz. Kierzk – przekazał, iż jest za wnioskiem Radnego K. Rekowskiego o dopisanie 

ulicy Kaszubskiej, a jej budowa rozpocznie się jeżeli będą możliwości finansowe. 

Przewodniczący Rady Gminy -  przekazał, iż został złożony wniosek o dopisanie ulicy 

Kaszubskiej do WPF, w związku z czym PRG poddał złożony wniosek pod głosowanie. 

„Za” – głosowało 7 radnych  

„Przeciw” – głosowało 5 radnych 

„Wstrzymało się” – 2 radnych  

W związku z przeprowadzonym głosowaniem ulica Kaszubska zostaje dopisana do WPF.  

Skarbnik Gminy – przekazała, iż będzie to ujęte w objaśnieniach. 

Przewodniczący Rady Gminy – udzielił odpowiedz, iż  tak  

Radni nie podjęli dalszej dyskusji nad tym tematem. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt, w którym Rada podjęła  

 

   Uchwałę Nr VIII/ 32/11 

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej  dla Gminy Dziemiany na lata                       

2011 – 2016 , 

„Za” podjęciem uchwały głosowało 14  radnych. 

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało 0 radnych 

„Wstrzymało się” 0 radnych  

Przewodniczący stwierdził, iż uchwała została podjęta jednogłośnie. 

b) zmiany budżetu gminy na 2011 r.  
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Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji nad tym tematem.  

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt, w którym Rada podjęła  

 

Uchwałę Nr VIII/ 33/11 

w  sprawie zmiany budżetu gminy na 2011 r. 

„Za” podjęciem uchwały głosowało 14  radnych. 

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało 0 radnych 

„Wstrzymało się” 0 radnych  

Przewodniczący stwierdził, iż uchwała została podjęta jednogłośnie. 

c) zaciągnięcia kredytu na zadanie : „Modernizacja dróg gminnych” 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 

Przewodniczący Rady Gminy – złożył zapytanie jaki będzie % zadłużenia gminy. 

Skarbnik Gminy – udzieliła odpowiedzi, iż jeżeli spłacimy wszystko co jest zaplanowane                  

i zaciągniemy kredyt to będzie ok. 39%. 

W tym punkcie z  obrad sesji wyszła Radna E. Szulta od tej chwili w sesji uczestniczyło 13 

radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy – złożył zapytanie czy na dokumentacje techniczną budowy 

kanalizacji będzie zaciągany kredyt. 

Wójt Gminy – udzielił odpowiedzi, iż na chwilę obecną nie. 

Radny K. Rekowski  – złożył zapytanie czy na Fitowo Dolne i Górne jest przewidziany asfalt. 

Wójt Gminy – udzielił odpowiedzi, iż asfalt  przewidziany jest do posesji Pana Breza.  

Radni nie podjęli dalszej dyskusji nad tym tematem. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt, w którym Rada podjęła  

 

Uchwałę Nr VIII/34/11 

w  sprawie zaciągnięcia kredytu na zadanie : „Modernizacja dróg gminnych” 

 „Za” „wyrażeniem zgody”  głosowało 13  radnych. 

„Przeciw” głosowało 0 radnych  

„Wstrzymało się” – 0 radnych  

Przewodniczący stwierdził, iż uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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e) trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Gminy Dziemiany, szczegółowości 

projektu bud żetu oraz materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi uchwały 

budżetowej. 

W tym punkcie z  obrad sesji wyszedł  Radny Cz. Kierzk  od tej chwili w sesji uczestniczyło 

12 radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 

Skarbnik Gminy – przekazała, iż w ostatniej opinii projektu budżetu Regionalna Izba 

Obrachunkowa wskazała nam uaktualnienia uchwały procedur uchwalania budżetu z nową 

ustawą o finansach publicznych.  

Radni nie podjęli  dyskusji nad tym tematem. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały, w którym Rada podjęła  

Uchwałę Nr VIII/35/11 

w  sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Gminy Dziemiany, 

szczegółowości projektu budżetu oraz materiałów informacyjnych towarzyszących 

projektowi uchwały budżetowej. 

 „Za” podjęciem uchwały głosowało 12  radnych. 

Przewodniczący stwierdził, iż uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

f) określenia zasad podawania do publicznej wiadomości wykazu osób prawnych                        

i fizycznych oraz jednostek organizacyjnych nieposiadających osobowości prawnej, 

którym w zakresie podatków lub opłat udzielono ulg, odroczeń, umorzeń lub rozłożono 

spłatę na raty oraz którym udzielono pomocy publicznej, 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 

Wójt Gminy – przekazał, iż Komisja Rewizyjna dokonała analizy umorzeń podatków                        

i wskazała, aby ujawnić umorzenia podatku w związku z czym powstał projekt uchwały. 

Radny T. Radomski – złożył zapytanie czy kwota 500 złoty wynika z uregulowań prawnych. 

Wójt Gminy – udzielił odpowiedzi, iż wynika to z uregulowań prawnych z 1990 roku. 

Radni nie podjęli dalszej dyskusji nad tym tematem. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt, w którym Rada podjęła 

   Uchwałę Nr VIII/36/11 

w sprawie określenia zasad podawania do publicznej wiadomości wykazu osób 

prawnych i fizycznych oraz jednostek organizacyjnych nieposiadających osobowości 

prawnej, którym w zakresie podatków lub opłat udzielono ulg, odroczeń, umorzeń lub 

rozłożono spłatę na raty oraz którym udzielono pomocy publicznej, 
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 „Za” podjęciem uchwały głosowało 12  radnych. 

Przewodniczący stwierdził, iż uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

g) wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie działek  gruntu położonych w  Kaliszu, 

oznaczonych w ewidencji gruntów i budynków numerami 356/3 o pow. 0,1076 ha oraz 

356/19 o powierzchni 0,3313 ha, z przeznaczeniem pod drogę, 

W tym punkcie z  obrad sesji wyszła  Radna J. Turzyńska   od tej chwili w sesji uczestniczyło 

11 radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 

Wójt Gminy – przekazał iż Pan Wiesław Kulas wystąpił z wnioskiem o przekazanie 

nieodpłatnie na rzecz gminy dróg, są to drogi wewnętrzne między działkami budowlanymi. 

Radni nie podjęli  dyskusji nad tym tematem. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt, w którym Rada podjęła 

 

Uchwałę Nr VIII/37/11 

w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie działek  gruntu położonych                       

w  Kaliszu, oznaczonych w ewidencji gruntów i budynków numerami 356/3 o pow. 

0,1076 ha oraz 356/19 o powierzchni 0,3313 ha, z przeznaczeniem pod drogę, 

 

 „Za” podjęciem uchwały głosowało 11 radnych. 

„Wstrzymało się” – 0 radny 

„Przeciw” – 0 radnych  

Przewodniczący stwierdził, iż uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

g) określenia wykazu kąpielisk na rok 2011 na terenie gminy Dziemiany 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 

Wójt Gminy – przekazał, iż organ zgłaszający projekt uchwały będzie wnosił o nie podjecie 

w/w uchwały. 

D. Turzyński – Dyrektor Ośrodka Kultury poinformował, iż jeżeli Rada Gminy nie podejmie 

uchwały nie będzie można posługiwać się nazwą „K ąpielisko” tylko „Miejsce do kąpieli”. 

Organizatorzy kąpielisk mieli czas do końca  ubiegłego roku ze złożeniem wniosku do Wójta 

Gminy Dziemiany o utworzenie kąpielisk, te wnioski wraz z projektem uchwały zostały 

przesłane do zaopiniowania przez Stacje Sanitarno Epidemiologiczną oraz przez Wojewódzki 
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Inspektorat Ochrony Środowiska (WIOŚ) oraz Gospodarkę Wodną. WIOŚ odstąpiło od 

wydania opinii czyli akceptuje, natomiast Sanepid zwrócił się  o przesłanie wyników 

złożonych przez WIOŚ, natomiast WIOŚ chce odpowiedzi z Sanepidu i w tej sytuacji nie ma 

jeszcze opinii wydanej przez dwie instytucje. D. Turzyński – przekazał, iż uchwała taka nie 

została podjęta przez żaden samorząd. 

Wójt Gminy – przekazał, iż składając projekt uchwały wierzyliśmy że wszelkie uzgodnienia 

gmina uzyska, natomiast termin podjęcia uchwały był do końca maja. Wójt poinformował, iż 

nie podjęcie uchwały spowoduje że nie będziemy mieli kąpieliska tylko miejsce do kąpieli co 

nie wpływa na nic tylko gdy jest kąpielisko to Sanepid bada wodę nieodpłatnie, natomiast gdy 

jest miejsce do kąpieli to płacimy za badanie wody. 

Na obrady sesji wróciła Radna J. Turzyńska, od tej pory w obradach sesji uczestniczyło 12 

radnych. 

Z  obrad sesji wyszedł   Radny K. Rekowski oraz Radny B. Synak   od tej chwili w sesji 

uczestniczyło 10 radnych. 

Radni nie podjęli  dyskusji nad tym tematem. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt, w którym Rada nie  podjęła 

 

Uchwały w sprawie określenia wykazu kąpielisk na rok 2011 na terenie gminy 

Dziemiany. 

 

 „Za” podjęciem uchwały głosowało 0 radnych. 

„Wstrzymało się” – 0 radny 

„Przeciw” – 10 radnych  

Przewodniczący stwierdził, iż uchwała  nie została podjęta. 

Na obrady sesji wrócił Radny K. Rekowski oraz Radny B. Synak  od tej chwili w sesji 

uczestniczyło 12 radnych. 

 

h) uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na 2011 r. 

 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 

Jolanta Las  – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej   przekazała, iż ustawa nakłada na 

Gminę uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie, który radni 

otrzymali w materiałach.  

Radni nie podjęli  dyskusji nad tym tematem. 
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Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt, w którym Rada podjęła 

 

Uchwałę Nr VIII/38/11 

w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na 

2011 r. 

 „Za” podjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 

„Wstrzymało się” – 0 radny 

„Przeciw” – 0 radnych  

Przewodniczący stwierdził, iż uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

i) warunków funkcjonowania oraz trybu i sposobu powoływania i odwoływania 

członków Zespołu Interdyscyplinarnego w gminie Dziemiany.  

 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 

Radni nie podjęli  dyskusji nad tym tematem. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt, w którym Rada podjęła 

 

Uchwałę Nr VIII/3911 

w sprawie warunków funkcjonowania oraz trybu i sposobu powoływania i odwoływania 

członków Zespołu Interdyscyplinarnego w gminie Dziemiany 

 „Za” podjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 

„Wstrzymało się” – 0 radny 

„Przeciw” – 0 radnych  

Przewodniczący stwierdził, iż uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 10 min. przerwę. 

Po przerwie.  

 

Ad. 5 Przygotowanie gminy do sezonu turystycznego.  

D. Turzyński – Dyrektor Ośrodka Kultury w Dziemianach. poinformował, iż w Gminnym 

Centrum Informacji Turystycznej ma powstać kiosk multimedialny. Na okres letni mają 

powstać nowe gadżety promujące gminę m.in. parasole, 3 rodzaje kubków o tematyce 

kaszubskiej. Na boisku sportowym w miejscowości Kalisz zostaną wstawiane nowe ławki.                     

D. Turzyński poinformował, iż zostały postawione wiaty dla zawodników rezerwowych                 
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w przyszłym roku. Dyrektor Ośrodka Kultury przekazał, iż na boisku Orlik będzie zmiana               

w godzinach korzystania. Na kąpielisku na ślizg zjeżdżalni zostanie nałożony akryl i wosk. 

Na okres letni mają być zatrudnieni ratownicy z terenu naszej gminy. Dyrektor przekazał, iż 

sezon rozpoczęto majówką, gdzie  patronat medialny nad  imprezą sprawowało radio Kaszuby 

i telewizja Kaszuby. W okresie letnim odbędą się „Dni Dziemian”, Dożynki, które będą 

objęte patronatem medialnym radia Kaszuby i telewizji Kaszuby. W okresie letnim 

planowany jest „Dzień odpustu” na  19 czerwca, Noc Świętojańska na 25 czerwca. i następnie 

impreza w Piechowicach , turniej sołectw, impreza w Kaliszu, w Trzebuniu Festyn Sportowo 

– Rekreacyjny, następnie impreza w Raduniu . Dni Dziemian będą trwały przez trzy dni                            

w pierwszym dniu będzie degustacja potraw rybnych, w dniu drugim – gwiazda Disko Polo, 

niedziela – siłacze oraz Gabi Gold, turniej piłki plażowej na zakończenie sezonu letniego  

Dożynki. 

 

Ad. 6 Odpowiedzi na interpelacje radnych z obecnej i poprzedniej zwyczajnej sesji Rady 

Gminy. 

Wójt -  poinformował, iż do Urzędu Gminy wpłynęło pismo od stowarzyszenia domków 

letniskowych w Piechowicach, pismo to tyczyło się kwestii rozwiązania problemu dróg.  Wójt 

poinformował, iż w 1989 r została wydana przez Naczelnika Gminy decyzja w imieniu  

skarbu państwa w tej sprawie.  W myśl prawa wywłaszczenia następowały za 

odszkodowaniem i grunty przeznaczone pod drogi stawały się własnością skarbu państwa po 

wypełnieniu wszystkich procedur. Wójt przekazał, iż w sprawie w/w pisma  udzielił 

odpowiedzi pisemnej   do stowarzyszenia domków letniskowych w Piechowicach, że jako 

Wójt nie może podjąć decyzji, ponieważ  nie jest następcą prawnym dróg jak również  sprawa 

ta była poruszana w 2000 roku, gdzie Sąd Okręgowy w Gdańsku wypowiedział się w tej 

sprawie  i wydał postanowienie gdzie odrzucił roszczenie gminy. Przedstawiciel 

Stowarzyszenia wystąpił do Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Gdańsku za 

pośrednictwem organu Wójta Gminy Dziemiany z odwołaniem od decyzji odpowiedzi, 

następnie przekazano ta sprawę do Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Gdańsku i 

do tej pory nie ma odpowiedzi. 

Wójt Gminy  udzielił odpowiedzi na zgłoszone interpelacje przez radnego  M. Falkowskiego. 

Droga na tzw.  Brezowo została zrobiona. W sprawie ścinki drzewa została wydana decyzja, 

natomiast ścięcie jest w gestii zarządcy w tym przypadku Zarządu Dróg Wojewódzkich.  

Sprawa mostu nad rzeczką została zgłoszona, również do Zarządu Dróg Wojewódzkich 
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Dziura obok posesji Pana A. Nakielskiego w Kaliszu  została naprawiona.  W sprawie 

ogłoszenia przetargu,  iż został ogłoszony zgodnie z przepisami. 

Wójt Gminy  udzielił odpowiedzi na zgłoszone interpelacje przez radnego                                        

P. Męczykowskiego, iż nie wie czy uległ zmianie rozkład jazdy pociągu. W sprawie 

dodatkowego pociągu z Kościerzyny do Dziemian gmina wystąpiła z wnioskiem. 

Wójt Gminy  udzielił odpowiedzi na zgłoszoną interpelacje przez radną E. Szulta. odnośnie 

płotu przy szkole w Kaliszu, iż zostanie on naprawiony. 

Wójt Gminy  udzielił odpowiedzi na zgłoszone interpelacje przez radnego Cz. Kierzk                          

w sprawie oczyszczenia brudu przy przepompowni, Wójt zgłosił tą sprawę do Zakładu 

Komunalnego. Chodnik przy posesji Pana Szejba został naprawiony. Niepaląca lampa przy 

posesji Państwa Macholla została naprawiona. Dziury na ulicy Leśnej oraz 3 Maja zostały 

naprawione.   

Wójt Gminy  udzielił odpowiedzi na zgłoszone interpelacje przez radnego                                          

A. Kuczkowskiego. Słupki na tzw. Białych Błotach zostały wstawione na wniosek 

mieszkańców przez Zarząd Dróg Wojewódzkich, natomiast kamera jest umiejscowiona na 

posesji prywatnej. 

Wójt Gminy  udzielił odpowiedzi na zgłoszone interpelacje przez radnego K. Rekowskiego. 

W sprawie pęknięcia ulicy w Kaliszu  wystąpiono do Zarządu Dróg Wojewódzkich. Lampa             

i tablica ogłoszeń przy Zielonej Szkole zostanie  wstawiona przez Zarządcze Zielonej Szkoły. 

Skrzynka przy hydrancie w Schodnie nie ma możliwości. 

Wójt Gminy  udzielił odpowiedzi na zgłoszone interpelacje przez radnego                                       

K .Pokrzywińskiego. Lustro na skrzyżowaniu przy drodze 235, gmina wystąpiła do 

właściciela ulicy o wstawienie. 

Wójt Gminy  udzielił odpowiedzi na zgłoszoną interpelacje przez radną C. Hiller, o nadanie  

nr na remizie strażackiej w Piechowicach, iż jest możliwość podania numeru działki. 

Wójt Gminy  udzielił odpowiedzi na zgłoszone interpelacje przez radnego T. Radomskiego. 

rozmawiał w sprawie wykonania zakończenia chodnika aby zostało to poprawione. Znak na 

ulicy Sobótki został uregulowany. 

Wójt Gminy  udzielił odpowiedzi na zgłoszone interpelacje przez radnego B. Synak.                         

w sprawie programów odnowy wsi. Od  poniedziałku rozpoczął się nabór na tzw. małe 

projekty. 

Wójt Gminy  udzielił odpowiedzi na zgłoszone interpelacje przez radnego A. Nakielskiego    

w sprawie naprawy dróg śródpolnych i śródleśnych, iż wczesną wiosną przystąpiono do 
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wykonywania remontu dróg, natomiast jedna droga w Trzebuniu oraz Piechowicach będzie 

wykonywana w ramach programu odnowy gruntów rolnych. 

Wójt Gminy  udzielił odpowiedzi na zgłoszone interpelacje przez radnego T. Radomskiego                        

w sprawie brakujących na stronie BIP zarządzeń Wójta Gminy z roku 2011. Wójt przekazał, 

iż Pani która wprowadza do BIP była na zwolnieniu lekarskim.  

Wójt Gminy  udzielił odpowiedzi na zgłoszone interpelacje dzisiejszej Sesji Rady Gminy  

przez radnego K. Rekowskiego  w sprawie rozmów z zarządem dróg wojewódzkich                       

w sprawie poprawy drogi w Kaliszu. Wójt przekazał, iż jeżeli dojdzie do spotkania                                              

z Dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich to przekaże radnemu. 

Wójt Gminy  udzielił odpowiedzi na zgłoszoną interpelacje dzisiejszej Sesji Rady Gminy  

przez radną C Hiller o założenie  oświetlenia w Dębinie. Wójt poinformował, iż z Energią 

uzgodniono, że  na poziomie odpisu amortyzacyjnego zostaną przedłożone gminie 

rozciągnięcia oświetlenia. Wójt poinformował, iż od lipca zamiast czujników zmierzchowych 

będą zamontowane zegary astronomiczne.  

Wójt Gminy  udzielił odpowiedzi na zgłoszoną interpelacje dzisiejszej Sesji Rady Gminy  

przez radnego B. Synak w sprawie usunięcia dwóch drzew topoli obok posesji pana 

Dziemińskiego zostanie ta sprawa zgłoszona.  

Wójt Gminy  udzielił odpowiedzi na zgłoszone interpelacje dzisiejszej Sesji Rady Gminy  

przez radnego T. Radomskiego w sprawie bezpańskich psów, że zostaną one wyłapane. 

W sprawie przedszkola państwo Radni otrzymali zaproszenia na otwarcie. 

Ad. 7 Wolne wnioski. 

B. Synak – złożył wniosek: 

�  źle  wykonanego  wlotu do drogi w miejscowości Raduń co powoduje zalewanie 

miejscowości, 

� aby położyć tłuczeń na tkalnie, 

� aby wstawić znak nazwy miejscowości przy sklepie Pani Bruskiej. 

T. Radomski złożył wniosek: 

� aby do apelu w sprawie drogi 235 wystąpić także o wycinkę drzew. 

Ad.8 Zakończenie obrad. 

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad o godzinie 17:30 Przewodniczący Rady Gminy 

zamknął obrady VIII zwyczajnej sesji Rady Gminy w Dziemianach. 

 

Protokołowała            Przewodniczący Rady Gminy 

Elżbieta Jenta                                    Krzysztof  Rolbiecki 



 17

 


